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Ne `ele Milijanu Boji} u
UO Instituta za nestale 
Postavljenje predsjednice Udru`enja nestalih
osoba RS u to tijelo smatraju uvredom `rtava 

^lanice Udru`enja „@ene
Srebrenice“ uputile su ju~er pr-
otest zbog odluke Vije}a mini-
stara BiH da se u Upravni od-
bor Instituta za nestale osobe
imenuje Milijana Boji}, pre-
dsjednica Udru`enja nestalih
osoba RS.

- Nevjerovatno je da je na
ovakvu odluku svoj potpis sta-
vio Adnan Terzi} ili neko koga
je on ovlastio. Znaju li ti ljudi
ko je Boji} i kakav odnos ima
prema nestalim Bo{njacima i
Hrvatima, posebno prema Sre-
breni~anima - kazala nam je
Nura Begovi}, nagovijestiv{i
proteste „@ena Srebrenice“.

U ju~era{njem saop}enju za
javnost Srebreni~anke njeno
imenovanje smatraju uvredom
srebreni~kih ̀ rtava.

- Bude li Boji} ~lan UO,
na{e udru`enje prekinut }e sva-
ku saradnju s Institutom. Moli-
mo ICMP da u~ini sve kako bi
Institut bio tijelo kojem }emo
vjerovati, a ne stjeci{te ljudi ko-
ji redovno negiraju zlo~in
po~injen nad Bo{njacima, po-
sebno nad civilima Srebrenice -
izjavila je Hajra ]ati}, predsje-
dnica Udru`enja. A. H. Begovi}: Mogu}i i protesti

Nakon odlaska iz Sarajeva

Be{li} i rektori univerziteta
pozivaju Stojanova u Mostar
Poznatom profesoru rije{ili bi i stambeno pitanje
Nakon {to je

profesor Drago-
ljub Stojanov
dao otkaz na Ek-
onomskom fa-
kultetu u Saraje-
vu i napustio gl-
avni grad, gra-
dona~elnik Mo-
stara Ljubo Be-
{li} i rektori Un-
iverziteta „D`e-
mal Bijedi}“ i Sveu~ili{ta u Mo-
staru, prof. dr. Fuad ]atovi} i pr-
of. dr. Frano Ljubi}, pozvali su
ga ju~er da preseli u Mostar i pre-
daje, saznaje „Dnevni avaz“. 

U izjavi za na{ list ovu infor-
maciju je potvrdio gradona~elnik
Be{li}, isti~u}i da je Mostar spre-
man pru`iti gostoprimstvo profe-
soru Stojanovu. Tako|er, ukoliko
bi Stojanov prihvatio da preseli u
Hercegovinu, Grad Mostar bi ri-

je{io njegovo sta-
mbeno pitanje.

- Tragom afe-
re u vezi s ovim
slu~ajem ja sam
pozvao rektore
dva mostarska
univerziteta i pi-
tao ih da li bi
na{em gradu bio
potreban kadar
poput profesora

Stojanova. Oni su rekli da se radi
o vrhunskom ekonomskom
ekspertu i da je takav stru~njak
potreban, kako bi predavao na
ekonomskim fakultetima oba
univerziteta. [teta bi bila da je-
dan tako veliki stru~njak napusti
ovu zemlju - rekao nam je Be{li}. 

Nakon odlaska iz Sarajeva,
profesor Stojanov postao je redo-
vni profesor na Ekonomskom fa-
kultetu u Rijeci. F. VELE 

Be{li}: Pru`aju
gostoprimstvo

Stojanov: Pro-
fesor u Rijeci

Kada glavna ha{ka
tu`iteljica Karla del Ponte
(Carla) vlast RS pozove na
odgovornost zbog nesara-
dnje u hap{enju ratnih
zlo~ina, pored neozbiljne
argumentacije, u pravilu
se kao aveti pro{losti jave i
glasovi „nebeskih Srba“. 

Zadnji takav poku{aj
dolazi od za sada neime-
novane grupe koja po-
ku{ava inkriminirati ge-
nerala Armije RBiH Vahida Kar-
aveli}a, ka`e Ismet Dahi}, pre-
dsjednik Udru`enja boraca
„Branioci Bosne“.

- Zanemaruju ~injenicu da
su u Sarajevu, odakle je jedini-

cama Prvog korpusa
Armije BiH komando-
vao general Karaveli},
u ratno vrijeme boravi-
le brojne me|unarodne
organizacije i agencije
velikog broja naciona-
lnih obavje{tajno-sigu-
rnosnih slu`bi, koje mu
nikada do sada nisu ja-
vno pripisale djelovanje
suprotno @enevskoj ko-
nvenciji i protokola ko-

ji su iz nje proiza{li. Da je bilo
zlo~ina, koje poku{avaju sada
podmetnuti, general Karaveli}
i mnogi drugi branioci davno
bi odgovarali - poja{njava Da-
hi}. E. B.  

Vlada RS objavila „rat“ dr`avnoj televiziji 

Zuki}: Najdrasti~niji pritisak
na nezavisno novinarstvo 

Nezadovoljni odnosom koji BHT1 ima prema njima � Pro{lo je vrijeme
re`imskih televizija � Koji su stvarni motivi za ovaj potez 

Vlada Republike Srpske od-
lu~ila je u znak protesta „protiv
odnosa koji prema Vladi RS
ima BHT1“ da njeni zvani~nici
vi{e ne}e davati nikakve izjave
novinarima dr`avne televizije. 

Informativni stav 
Ovakvu odluku ju~er je u Ba-

njoj Luci saop}io potpredsjednik
Vlade Anton Kasipovi}, kazav{i
kako je donesena „na temelju ni-
za sugestija, primjedbi, negodo-
vanja i insistiranja pojedinaca, i
zbog na~ina na koji dr`avna tele-
vizija u nekim emisijama konci-
pira odnos prema Vladi RS, do-
ga|ajima i nekim pojedincima“.

- Bilo je zahtjeva da Vlada
novinarima BHT1 zabrani ula-
zak u institucije i prostor Vlade,
ali to nije prihva}eno - kazao je
Kasipovi}. 

On je navode}i razloge za
ovakav potez rekao kako je
BHT1 informaciju o obilje`ava-
nju Dana RS, 9. januara, „plasir-
ala u dvadesetom minutu infor-
mativne emisije“.

- Vlada smatra da je to poli-
ti~ki, a ne informativni i profesio-
nalni stav prema tom doga|aju -

ka`e Kasipovi}.
Glavni i odgovorni urednik

BHT1 Amir Zuki} ocijenio je ska-
ndalozom odluku Vlade manjeg

entiteta, dodaju}i da se radi o
„samo jednom u nizu politi~kih pr-
itisaka i mije{anja u ure|iva~ku po-
litiku javnog emitera“. 

Porast gledanosti 
- Ovo je do sada najdrasti~niji

pritisak na nezavisno novinarstvo.
Me|utim, iza svega se kriju drugi
motivi. Neko je plasirao ovakvu
odluku tik pred imenovanje novog
rukovodstva BHRT-a, kome se ̀ eli
na ovaj na~in re}i kako }e morati
raditi u budu}nosti - smatra Zuki}. 

Neta~no je, ka`e on, da je
informacija o Danu RS plasirana

u 20. minuti dnevnika. 
- Bio je deseti minut. Mi smo

dr`avna televizija i naravno da
vi{e pa`nje dajemo dr`avnim ne-

go entitetskim praznicima. Po-
tpuno smo profesionalno i obje-
ktivno tu postupili - ka`e on. 

Zuki} ka`e da BHT1 ne}e
„poduzimati nikakve kontra-
mjere“ i poru~uje ~elnicima RS
„da je pro{lo vrijeme re`imskih
televizija“. On napominje i da
se sve de{ava u vrijeme porasta
gledanosti informativnog pro-
grama BHT1 u RS-u. 

Sino} je saop}enjem za ja-
vnost reagirao i Ure|iva~ki ko-
legij BHT1, koji je tako|er
odbacio sve optu`be Vlade Re-
publike Srpske. T. LAZOVI]

Urednik na BHT1 odbacio je
i zamjerke vlasti RS na emisiju
„Po{teno govore}i“, koja je emi-
tirana u utorak, a u kojoj se, kako
su rekli, na „nekorektan na~in
postupalo prema u~esnicima“.

- Za nas vi{e nema tabu tema,
ukoliko se nekom nije svidjelo

{ta se govori i pita u toj emisiji,
koja je govorila o tome {ta je RS
danas, nismo mi krivi. Ne mo`e
se nas optu`ivati ako se Milorad
Dodik nije lijepo osje}ao u toj
emisiji ili Nikola [piri} u emisiji
„Javna tajna“ koju ure|ujem -
isti~e Zuki}. 

Nismo mi krivi ako se Dodik osje}ao neugodno 

Urednik emisije „Pe}nica“ na
Federalnoj televiziji Senad Pe}-
anin je u izjavi za na{ list potvrdio
da je u ~etvrtak emitirana poslje-
dnja emisija serijala „Pe}nica“.

On nije htio detaljnije po-
ja{njavati zbog ~ega je prekinuto
prikazivanje politi~ke emisije na-
kon samo nekoliko sedmica. 

- Rije~ je o tehni~kim razlozi-
ma - rekao je Pe}anin, negiraju}i
da je bilo nekih sukoba s rukovo-

dstvom FTV-a.  
U Slu`bi za odnose s javno{}u

Federalne televizije rekli su nam
da nemaju nikakve informacije o
tome. 

- I mi smo vidjeli odjavu Sena-
da Pe}anina, ali nemamo nikakve
detalje - izjavila je Sanja Sehagi}
iz Pres-slu`be. 

Direktor Jasmin Durakovi}
ju~er nije odgovarao na na{e tele-
fonske pozive. T. L.   

Dahi}: Glasovi
„nebeskih
Srba“ 

Iz Udru`enja boraca „Branioci Bosne“ 

Nema razloga za optu`be
protiv generala Karaveli}a 

Pe}anin: Negira sukobe 

U ~etvrtak prikazana posljednja epizoda serijala

„Pe}nica“ vi{e ne}e biti
emitirana na Federalnoj TV

Urednik Senad Pe}anin ka`e da su razlozi tehni~ke prirode 

Kasipovi}: Politi~ki stav prema RS Zuki}:  Pritisci na ure|iva~ku politiku


